
Bystyregruppas beretning 2023

2023 ble naturlig nok preget av lokal valgkamp. Valgkampen startet historisk tidlig og har tatt 

mye tid og krefter både for den sittende og påtroppende bystyregruppe.

Formannskap, bygningsråd og bystyre har likevel behandlet rekordmange politiske saker 

også i 2023. Saksmengden har vært økende gjennom hele fireårsperioden. Dette kombinert 

med begrensede ressurser og stadige andre oppgaver og oppdrag for varaordfører har ført til 

en betydelig slitasje på de mest sentrale. Tross dette har vi som helhet levert godt i alle 

sammenhenger. 

Vi arrangerte en “Storbysamling” for politikerne fra Oslo, Stavanger, Bergen og Trondheim,  i 

Trondheim i januar, med blant annet boligpolitikk som tema. Mona Berger deltok på 

Ordførersamling med andre SV ere tidlig i 2023 og flere i bystyregruppa deltok på landsmøtet

for SV. Det var også god deltakelse fra Trondheim på de ulike sentrale valgkamprelaterte 

samlingene.

Viktige saker for SV fjerde året i valgperioden

Det ante oss at krisene i helsevesenet ville bli sentrale i den kommende valgkampen og vi 

leverte derfor to representantforslag (kommunale fastlegekontor og bemanningsnorm i 

eldreomsorgen) våren 2023 for å vise våre forslag til løsninger på dette. Disse ble dessverre 

begge nedstemt i bystyret da de manglet støtte fra Arbeiderpartiet.

Boligpolitikk ble et sentralt tema også i 2023. Store utbygginger legger press på 

skolekapasitet særlig i østbyen. SV har hele veien vært opptatt av at skolene må komme først

i et område, før vi kan gi klarsignal for å bygge boliger. Vi har holdt fokus på tomme 

kommunale bygårder på Møllenberg og jobbet for at kommunale bygårder for salg skal tilbys 

ideelle stiftelser før de legges ut på markedet, og vi jobbet for å bevare Strandveien 23. Årets 

store sak på feltet handlet om Trondheim Boligstiftelse. Den ble dessverre vedtatt oppløst.

Kommuneplanens arealdel har vært en gjenganger gjennom året. På SV sitt initiativ har et 

større område på Ladehalvøya blitt hørt som sammenhengende grøntstruktur etter innspill fra

blant andre Naturvernforbundet.

Bystyret behandlet sin eierstrategi for Nyhavna Utvikling AS før sommeren og SV jobbet hardt

for å sikre flere gode og viktige mål for både bydelen og Trondheim som by, som det å 
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planlegge en nullutslippsbydel med fokus på alternative boformer til dagens eierlinje med 

sosial boligbygging sammen med kommunen. Vi fikk også flertallet med på at selskapet skal 

sikre fasiliteter og infrastruktur til et rikt kultur- og næringsliv, men dessverre ikke med på å 

sikre rimelig husleie og forutsigbarhet til aktørene for å bidra til mangfold, nye uttrykk og 

eksperimentering.

I debatten om Pridefeiring i kommunen, tok vi initiativ til at de skolene og elevene som ønsket

det kunne delta i paraden.

Museene i Sør-Trøndelag (MiST) har lagt fram planer om et nytt felles bygg for de to 

museene på Leüthenhaven. I valgkampen arrangerte bystyregruppa arrangerte et åpent møte

med MiST og initiativtakere til den såkalte ‘Trondheimsmodellen’  for å få bedre belyst også 

andre alternativer. SV bidro sterkt til at saken ble sendt tilbake for å få nye utredninger, særlig

alternativet som tar utgangspunkt i dagens bygg. 

Siden høsten 2019 har vi arbeidet med å få på plass gode boliger for rusmiddelavhengige, 

dette ble ytterligere aktualisert når vi besluttet at Jarleveien botiltak skal avvikles i 2021. 

Administrasjonen har utarbeidet en egen boligmatrise for boliger for mennesker som strever 

med rus og psykisk helse, etter noe bearbeiding politisk har denne blitt et godt verktøy for å 

sikre nok og riktige boliger for målgruppen framover. Vi håper å se resultater i praksis snarlig.

Spørsmålet om parlamentarisme aktualiserte seg frem mot valget og det ble et klart flertall for

ny styringsmodell. I forarbeidet fikk SV flertall for en mer åpen modell med deling av 

fagnotater og en ny ressursfordeling, selvom vi stemte imot selve innføringen av 

parlamentarisme.

Gjennom hele 2023 har kommunen ved flyktningetjenestene tatt imot rekordmange 

flyktninger. Dette er et resultat av krigen i Ukraina og regjeringens politikk på å avhjelpe 

situasjonen for et folk i dyp krise, men også et resultat av at vi lokalpolitisk svarer positivt på 

IMDIs anmodninger om å ta imot flyktninger. Heldigvis har vi flere sentrale SV-ere som 

arbeider i flyktningfeltet som gjør at vi kan følge utviklingen og feltet tett. 

Høsten 2023 brøt krigen ut på Gaza. I formannskapet tok SV da initiativ til flere politiske saker

i denne sammenheng for å vise solidaritet, gi humanitær bistand og følge opp de innbyggerne

i Trondheim som er ekstra berørt av krigen. Vi er stolte av at SV greide å sikre flertall og at 

Trondheim har vært i front i denne saken når det kommer til å vise støtte, sende humanitær 

hjelp og støtte våre egne innbyggere. 
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Store deler av høsten gikk med til valgkamp, forhandlinger og budsjettarbeid. Dette var den 

første høsten for de fleste av oss der vi ikke satt i posisjon. Vi inviterte både AP og Rødt til å 

lage et felles opposisjonsbudsjett. AP ønsket å lage et budsjett alene. Rødt ønsket 

samarbeid. Mona Berger, Silje Salomonsen og Frode Nystuen med god hjelp fra Ottar 

Michelsen og innspill fra resten av bystyregruppa, arbeidet sammen med Roald Arentz, John 

Peder Denstad og Mia Småvik Rørdal om utformingen av et budsjett for mindre forskjeller og 

sterke fellesskap.

Av andre store saker før jul 2023 kan endelig investeringsbeslutning for nytt krisesenter 

nevnes. Det har vært en lang og kronglete vei å komme dit, så veldig fint å komme i mål med 

den prosessen. I formannskapet kom endelig utredning om skolemat til politisk behandling og

gledelig nok fikk vi flertall (til tross for at vi er i opposisjon) for at det skal arbeides videre med 

en skolematordning for skoler i levekårsutsatte områder. 

Politiske initiativ fra gruppa

Representantforslag - Bemanningsnorm i eldreomsorgen - Mona Berger (SV) og Silje 

Salomonsen (SV)

Representantforslag - Kommunalt fastlegekontor - Mona Berger (SV)

Kortspørsmål - Mangel på institusjonsplasser i barnevernet - Efia Marie Damba (SV)

Representantforslag - Skolemat - Mona Berger (SV) og Silje Salomonsen (SV)

Kortspørsmål - Kommunale bygårder i områdesatsinger - Silje Naper Salomonsen (SV)

Kortspørsmål - Dagtilbud og VTA- plasser Klæbu - Efia Marie Damba (SV)

Representant forslag - Utlån av sesongkort på biblioteket - Ottar Michelsen (SV) og Annbjørg 

Horgar (SV)

Representantforslag - Kunstgress med løst gummigranulat - Ottar Michelsen og Silje Naper 

Salomonsen (SV)

Representantforslag - Revidere skolebehovsplanen før 2025 - Silje Naper Salomonsen (SV)

Kortspørsmål - Status for Gamle Kongevei 9 og Innherredsveien 51 - Silje Naper Salomonsen

(SV)

Kortspørsmål - Basal eksponeringsterapi (BET) - Efia Marie Damba (SV)

Representantforslag - Helhetlig tros- og livssynspolitikk - Ottar Michelsen (SV)

Kortspørsmål - VTA-plasser i Klæbu - Efia Marie Damba (SV)

Kortspørsmål - Forsvarlig sikring av last for å unngå steinsprut - Efia Marie Damba (SV)
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Sak til eventuelt - Solidaritet med Gaza - Mona Berger (SV)

Sak til eventuelt - Julebidrag - Mona Berger (SV)

Humanitær bistand Gaza - via formannskapet, Mona Berger (SV)

Oppfølging av berørte innbyggere av krigen i Gaza - via formannskapet, Mona Berger (SV)

SV OG RØDTS BUDSJETTFORSLAG FOR TRONDHEIM 2024 - 2027

Medieutspill i valgkampen

Vil bli ordfører: – Jeg vet best av oss tre hva den rollen i Trondheim innebærer - adressa.no

Her jubler Berger for førsteplassen. Så ble det kamp - adressa.no

Ser for seg gratis skolemat allerede neste år - adressa.no

Vil at elever i Trondheim skal delta i prideparaden: – Det aller største problemet med pride, er

hatet - adressa.no

Har kjøpt 10 000 regnbuebånd til Pride – får dem i seneste laget - adressa.no

Slik har du aldri sett Trondheims-politikerne - adressa.no

–   Styrk bemanningen tidlig for å bekjempe vold blant barn - adressa.no  

SV like store som Ap i Trondheim på ny måling: - Jeg er klar til å ta ansvar som ordfører - 

adressa.no

Ranum irritert etter Ap-angrep: – Jeg skal personlig ta med meg statsforvalteren rundt i 

Trondheim - adressa.no

MDG: Vil heller ha SV eller Høyres ordfører enn Ap i Trondheim - adressa.no

Første opptur for Raaen: – Vi er akkurat kommet i gang - adressa.no

–   Nå setter vi kjepphestene i stallen - adressa.no  

Her snakker SV, MDG og Ap sammen natt til tirsdag - adressa.no

Sp i Trondheim torpederer SV-Monas ordførerdrøm - adressa.no

Brita (32) føder om bare noen uker - har fortsatt ikke vært til lege

Provosert over nytt forslag: – Jeg skjønner oppriktig ikke hva Høyre holder på med - 

adressa.no

Ranum mer populær enn Raaen: – I år skal vi klare det - adressa.no

Barbie-Berger | Klassekampen

Barbie og Kent | Klassekampen
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BONUS: Politisk kvarter på Samfundet

Taler de døves sak | Klassekampen

Blå resept for byene | Klassekampen

Vil utvide kvitteringsordningen nasjonalt | Klassekampen

Leserinnlegg i valgkampen

Vi vil innføre gratis skolemat i Trondheimskolen - adressa.no

Regningen for god ernæring må vi ta i fellesskap - adressa.no

Stor risiko for fødselsdepresjon, gratulerer med tvillingdagen! - adressa.no

På tide å inkludere mat i maksprisen for barnehage - adressa.no

Prøv en gang til, Erling Moe - adressa.no

Trondheim skal styrkes som kunst- og kulturby - adressa.no

Debatt, Politikk | Stolt ambassadør for folket i offentlig sektor

Debatt, Politikk | Natteravn og russetid

Debatt, Politikk | Takk for avklaringen, Ranum – her er noen nye spørsmål

Ranums problem - Debatt, Politikk

La barne få mat og la den være fra Midt-Norge

Debatt, Politikk | Det gode samfunnet med små forskjeller kom ikke av seg selv og det 

forsvinner om vi ikke kjemper for det

Kommentarer i media

VG: Knapt flertall til venstresiden i Trondheim

VG: Mot makt-thriller i Trondheim: Høyre suverent størst på ny VG-måling

VG: Valg 2023 - Kan bli et skikkelig nederlag

Fire nyanser av kulturpolitikk - adressa.no

Trynefaktorvalget - adressa.no

Bergers hilsen til «gutta boys»: - Jeg har kunnskapen og erfaringen - adressa.no

Hun hadde en advarsel. Nå har hun fått viljen sin - adressa.no

Sjokkmålingen: - Trond Giske er ingen stemmesanker i Trondheim - adressa.no

Trønderdebatt: Reservoir underdogs
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Bystyregruppas organisering 

Bystyregruppas organisering fra 2022 ble videreført resten av valgperioden med faste 

gruppemøter annenhver torsdag. Fast koordineringsmøte om medieutspill og felles saker 

mellom SV på fylket, Trondheim og stortinget fortsatt ukentlig til valgkampen tok over, og de 

frikjøpte representantene fortsatte å møtes hver mandag. PwCs bistand til et bedre 

arbeidsmiljø ble ferdigstilt i februar.

Organisering etter valget

Etter valget, består bystyregruppa av 9 faste medlemmer og 12 varamedlemmer.

Fast: Mona Berger, Efia Marie Damba, Silje Salomonsen, Ottar Michelsen, Jenny Nordaune 

(ny), Latifa Nasser, Nils Heldal (ny), Annbjørg Horgar (ny) og Even Næss Bergseng (ny). 

Vara: Bisma Aleem (ny), Silje Furuhaug Sandum (ny), Henriette Winnberg (ny), Anny 

Marethe Vollan, Isabella Baptista Jørgensen (ny), Eirin Holm Rise (ny), Guri Greger 

Nordland, Åshild Tungen (ny), Iben Jonathan Moum (ny), Nisrin El Morabit, Toril Indergård og

Elin Wullum (ny). 

Etter forhandlinger mellom posisjon og opposisjon etter valget, fikk SV to kommunalråder, 

nestleder i helse- og velferdskomite, en representant i hver komite pluss kontrollutvalget og 

en ekstra representant i byutviklings- og samferdselskomiteen 

I bystyregruppas konstituerende møte ble Mona Berger og Silje Salomonsen valgt som 

kommunalråder og hhv. gruppeleder og gruppenestleder. Efia Maria Damba ble valgt som 

nestleder i Helse og velferdskomiteen og Even Bergseng ble innvalgt i en ny modell for 

bystyregruppas arbeidsutvalg, der en av de faste medlemmene uten verv med ekstra frikjøp 

deltar. I tillegg ble Ottar Michelsen gitt 10 % av grupperessursen for å være koblet tett på 

arbeidet i formannskap og bygningsråd - der han er første vara for både SV og Rødt. Frode 

Nystuen ble ansatt som politisk rådgiver for bystyregruppa i 40 % stilling for de resterende 30 

% av grupperessursen. 

Komiteene ble fordelt slik:

Organisasjon: Mona Berger og Silje Salomonsen

Finans og næring: Nils Heldal

Kultur, idrett og frivillighet: Ottar Michelsen

Helse og velferd: Efia Marie Damba

Oppvekst: Annbjørg Horgar

Byutvikling og samferdsel: Jenny Nordaune og Even Næss Bergseng

Kontroll: Latifa Nasser
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Vi startet samarbeidet i ny bystyregruppe med et digitalt møte der alle fikk sett hverandre og 

det ble orientert om den parlamentariske situasjonen rett etter valget. I september fikk alle 

faste representanter og de tre første vara tilbud om individuelle samtaler med Mona Berger 

for å snakke om arbeidsmiljøutfordringer som har vært i gruppa, ønsker for oppgaver og 

politiske interesseområder og avklaring av behov for støtte og forventninger til hver enkelt.  Vi

møttes deretter fysisk i bystyresalen for å bli bedre kjent og øve oss på debatt fra talerstolen. 

Det ble gjennomført folkevalgtopplæring på Røros 30.-31. september for de faste 

medlemmene i bystyregruppa + 3 vara. Etter dette har vi hatt jevnlige gruppemøter i forkant 

av komiteer og bystyremøter med godt oppmøte. På grunn av noe forfall og inhabilitet i saker 

har både Bisma Aleem og Silje Sandum allerede møtt i bystyret denne høsten. Flere av 

varamedlemmene har også deltatt på gruppemøtene, noe vi opplever som utelukkende 

positivt. 

Kommunalrådene fra SV, AP og R møtes før formannskapsmøter og bygningsråd for 

diskusjon og gjennomgang av saker.
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